## 國立中山大學理學院應用數學系教師聘任要點

## **Guidelines on the Appointment of Faculty**

## in the Department of Applied Mathematics

87/1/15 86 學年度第 3 次系務會議訂定 87/5/22 86 學年度第 6 次系務會議修訂 87/6/19 86 學年度單學院第 6 次教評會核備 96/1/18 95 學年度第 2 次系務會議修訂 111/12/16 111 學年度第 4 次系務會議修訂通過實施 111/12/22 111 學年度單學院第 4 次教評會審議通過 112/3/24 111 學年度第 9 次系教評會議修正通過 112/4/12 111 學年度第 7 次系務會議修正通過 112/4/14 111 學年度理學院第 9 次教評會審議通過 112/4/14 111 學年度理學院第 9 次教評會審議通過 112/9/12 112 學年度第 2 次系教評會議修正通過 112/10/12 112 學年度第 1 次系務會議修正通過 112/10/17 112 學年度理學院第 2 次教評會審議通過 112/10/17 112 學年度理學院第 2 次教評會審議通過

Approved at the 2nd College Faculty Evaluation Committee meeting on October 17, 2023

- 一、為審議應用數學系(以下簡稱本系)專、兼任教師之聘任,依據本校教師評審委員會設置辦法、教師及研究人員聘任規則、兼任教師聘任資格審查要點、理學院教師聘任要點及本系教師評審委員會設置辦法,訂定本要點以憑辦理。
- I. These guidelines are formulated to review the appointment of full-time and adjunct faculty in the Department of Applied Mathematics (hereinafter referred to as the "Department") in accordance with the University's Regulations for the Establishment of Faculty Evaluation Committees, Regulations for the Appointment of Faculty and Researchers, Guidelines on the Appointment of Adjunct Faculty, Guidelines on the Appointment of Faculty in the College of Science, and Regulations for Establishment of Faculty Evaluation Committee in the Department.
- 二、本系教師評審委員會(以下簡稱教評會)每年需就本系研究、教學、服務所需, 進行教師招聘作業。
  - II. The Department Faculty Evaluation Committee (DFEC) shall conduct faculty recruitment each year based on the Department's needs in research, teaching, and service.
- 三、教師招聘廣告須分別以中、英文刊登於國內外重要媒體。所有申請者資料皆

須提供本系所有專任教師參閱並提供意見。

- III. Opening for Faculty recruitment shall be published in both Chinese and English in major domestic and international media. Applicants' materials shall be made available to the full-time faculty in the Department for review and feedback.
- 四、本系擬聘專任或兼任之教授、副教授、助理教授或講師,需經教評會審查通 過後,向系務會議提出建議擬聘名單。
- IV. Applicants for a full-time or adjunct position as a professor, associate professor, assistant professor, or lecturer in the Department shall be reviewed and approved by the DFEC. The proposed appointment list shall then be submitted to the Department Council (hereinafter referred to as the "Council") for further deliberation.
- 五、教評會參考申請教職者資料,經無記名投票,獲出席委員三分之二以上同意者,列為教評會向系務會議提出之建議擬聘人選。
  - V. The DFEC shall conduct an anonymous vote based on the applicants' materials. Applicants receiving approval from at least two-thirds of the attending members shall be listed as the appointment candidates, who shall then be submitted by the DFEC to the Council for further deliberation.
- 六、未在教評會建議擬聘名單中之申請者,經出席系務會議之專任教師提案討論,獲出席系務會議專任教師二分之一以上同意者,得列入建議擬聘名單中。
  - VI. Applicants not included in the appointment list approved by the DFEC may be added to the list if a proposal is submitted to the Council for discussion and then receives approval from more than half of the full-time faculty members attending its meeting.
- 七、本系系務會議就每一位建議擬聘者採無記名投票。同意票未達到出席專任教師二分之一(含)者,則自建議擬聘名單剔除。通過同意票門檻者,依票數高低排序;票數相同者,由系主任決定其序號。
  - VII. The Council shall conduct an anonymous vote for each proposed appointment candidate. Candidates receiving approval from less than half of full-time faculty members attending the meeting shall be removed from the proposed appointment list; those meeting the approval threshold shall be ranked according to the number of votes received. In the event of a tie, the chair of the Department shall determine the ranking order.
- 八、系主任依序號與擬聘者接洽後,決定本系專、兼任擬聘教師名單。依本校教師及研究人員聘任規則之聘任程序,送後續各委員會審理。
- VIII. The chair of the Department shall finalize the list after contacting the proposed

candidates in order of ranking to confirm their willingness. The list shall then be submitted to the subsequent committees for review and approval in accordance with the University's Regulations for the Appointment of Faculty and Researchers.

## 九、本要點未盡事宜,悉依本校及理學院相關規定辦理。

- IX. Matters not covered herein shall be handled in accordance with the relevant regulations of the University and the College of Science.
- 十、本要點經本系教評會、系務會議及理學院教評會審議通過,陳請校長核定後實施,修正時亦同。
  - X. These guidelines are approved by the DFEC, Department Council, CFEC, and the President before implementation. Amendments to these guidelines shall follow the same procedure.